
Skuteczna reklama!
Zadzwoń: 600 293 129

GAZETA 
BEZPŁATNADWUTYGODNIK                                                            www.regionalna.waw.pl

Nr 21(262)   I   10 listopada 2016   I   ISSN 1731-013X

Komunikacyjna rewolucja 
w Markach 

Od 1 listopada mieszkańcy Marek płacą mniej za bilety ZTM. Od początku miesiąca na 
terenie miasta obowiązuje pierwsza strefa biletowa.
- Naszym głównym celem było zmniejszenie kosztów wykorzystania transportu publicz-
nego dla naszych mieszkańców. Dzięki temu w portfelu dorosłej osoby, która kupuje bi-
let długookresowy, co roku zostanie nawet tysiąc złotych więcej – podkreśla Jacek Orych, 
burmistrz Marek.

Więcej na str. 7

Prezes PGK w Ząbkach Janusz Tomasz Czarnogórski

Jacek Orych, burmistrz Marek

Czytaj na str. 2

Bardzo mnie cieszy, że tytuł i statuetka Lidera Rozwoju 
Regionalnego trafiły do Ząbek. Ta nagroda to pozytyw-
na ocena  pracy wszystkich naszych pracowników. Jest 
też motywacją do dalszych działań i inwestycji podej-
mowanych na rzecz naszych mieszkańców - mówi pre-
zes PGK w Ząbkach Janusz Tomasz Czarnogórski.

PGK w Ząbkach Sp. z o.o. 
Liderem Rozwoju 
Regionalnego 2016 r. 
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Piotr Uściński  - Prosto z Sejmu

„Za życiem” – ustawa 
i program rządowy

Piotr Uściński
Poseł na Sejm RP

Zapraszam do mojego Biura Poselskiego: Ząbki 
ul. Wojska Polskiego 1 lok. 107, po uprzednim umówie-
niu telefonicznym pod nr tel. 731 970 077.

Zapowiedź Beaty Szyd-
ło spełniła się, rząd Pra-
wa i Sprawiedliwości bę-
dzie wspierał rodziny, 
które znajdują się w nieła-
twej sytuacji w związku z 
tzw. „trudną ciążą”. Chce-
my otoczyć troskliwą opie-
ką zarówno poczęte dzieci 
jak i ich matki i całe rodzi-
ny, które takiej pomocy po-
trzebują i oczekują. Poprzez 
wsparcie Państwa chcemy, 
aby łatwiej było pogodzić 
się rodzicom z chorobą lub 
niepełnosprawnością dzie-
cka. Chcemy, aby w ten 
sposób chronić życie tych 
najmniejszych, ograniczyć 
ilość wykonywanych w Pol-
sce aborcji. 

4 listopada 2016 r. Sejm 
i Senat RP przyjął ustawę 
o wsparciu kobiet w ciąży 
i ich rodzin „Za Życiem”. 
Adresatami wsparcia prze-
widzianego w ustawie są 
kobiety w ciąży oraz ro-
dziny wychowujące dzie-
ci mające problemy zdro-
wotne lub będące osobami 
niepełnosprawnymi. Usta-
wa przewiduje, że do końca 
roku rząd przygotuje kom-
pleksowy program szczegó-
łowo opisujący, jak intencje 
zawarte w ustawie będą re-
alizowane w rzeczywistości. 
Zapowiada się naprawdę 
sporo działań skierowanych 
do rodzin, kobiet i dzieci.

Program „Za życiem” 
to przede wszystkim świad-
czenia zdrowotne dla ko-
biety i jej dziecka. To łatwy 
dostęp do poradnictwa, 
wsparcia psychologiczne-

go i prawnego. Zapewnio-
ny zostanie dostęp do badań 
prenatalnych, świadczeń 
opieki zdrowotnej z zakresu 
ambulatoryjnej opieki spe-
cjalistycznej i leczenia szpi-
talnego, rehabilitacji leczni-
czej, zaopatrzenia w wyroby 
medyczne, opieki paliatyw-
nej i hospicyjnej, poradni-
ctwa laktacyjnego, a także 
w razie jakiegokolwiek za-
grożenia matki lub dziecka 
- do porodu w najlepszych 
szpitalach.

Dzieci, które urodzą się 
pomimo wykrytych przed 
urodzeniem chorób, do 18 
roku życia będą mogły ko-
rzystać poza kolejnością 
m.in. z: opieki lekarskiej, 
pielęgniarskiej, psycholo-
gicznej oraz rehabilitacji. 
Jeżeli rodzina z jakiegokol-
wiek powodu uzna, że nie 
będzie w stanie dalej opie-
kować się chorym dzie-
ckiem, wówczas istnie-
je możliwość umieszczenia 
dziecka w hospicjum lub 
przekazania do adopcji. 

Rodzina chorego dzie-
cka może skorzystać także 
z opieki wyręczającej, która 
polega na zapewnieniu ca-
łodobowej opieki w hospi-
cjum stacjonarnym przez 
okres 10 dni. Czas ten ro-
dzina może przeznaczyć 
np. na odpoczynek, podję-
cie leczenia czy załatwienie 
spraw rodzinnych. To bar-
dzo ważne dla rodzin, które 
opiekują się dziećmi potrze-
bującymi ciągłej opieki, czę-
sto nawet 24 godziny na do-
bę. Jeżeli zaistnieje potrzeba 
stałej opieki całodobowej 
nad chorym dzieckiem, ro-
dzina może ubiegać się tak-
że o umieszczenie dziecka w 
zakładzie opiekuńczym.

W programie przewi-
dziano także wsparcie eko-
nomiczne dla rodzin, w któ-
rych przychodzi na świat 
chore dziecko w postaci do-
datkowego becikowego w 
wysokości 4 tysięcy złotych. 

Mariusz Dembiński został 
wybrany radnym w wyborach 
samorządowych, które odby-
ły się w listopadzie 2014 r. Od 
2007 r. pełni funkcję dyrekto-
ra Zakładu Gospodarki Ko-
munalnej i Mieszkaniowej w 
Tłuszczu, której nie zrzekł się 
po złożeniu ślubowania rad-
nego. Jako dyrektor jest upo-
ważniony przez burmistrza 
Tłuszcza m.in. do samodziel-
nego podejmowania zobo-
wiązań finansowych do kwoty 
70 tys. zł. W latach 2015-2016 
radny Dembiński podpisał 
7 umów pomiędzy Powiatem 

Wołomińskim a Zakładem 
Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej, co w związku 
z art. 25b ust. 1a ustawy o sa-
morządzie powiatowym, by-
ło działaniem niezgodnym z 
prawem. Wspomniany arty-
kuł określa bowiem, że „radni 
nie mogą prowadzić działal-
ności gospodarczej na własny 
rachunek lub wspólnie z in-
nymi osobami z wykorzysta-
niem mienia powiatu, w któ-
rym radny uzyskał mandat, a 
także zarządzać taką działal-
nością lub być przedstawicie-
lem czy pełnomocnikiem w 

prowadzeniu takiej działalno-
ści”. Jeżeli radny działalność 
taką prowadził przed uzy-
skaniem mandatu, jest przez 
ustawę zobowiązany do zrze-
czenia się jej w ciągu 3 mie-
sięcy od złożenia ślubowania. 
Brak zrzeczenia się funkcji w 
konsekwencji prowadzi do 
wygaśnięcia mandatu, któ-
re stwierdza rada powiatu. 

Rada Powiatu Wołomiń-
skiego nie zdecydowała się 
jednak na stwierdzenie wy-
gaśnięcia mandatu Mariusza 
Dembińskiego, co poskutko-
wało przekazaniem sprawy do 

władz centralnych. Wojewoda 
Mazowiecki orzekł wygaśnię-
cie mandatu, zaznaczając przy 
tym, iż radnemu przysługuje 
skarga do Sądu Administra-
cyjnego w Warszawie w ter-
minie 30 dni od doręczenia 
decyzji. Radny do tej pory był 
przekonany, że swoją działal-
nością nie narusza obowiązu-
jących przepisów ustawy o sa-
morządzie powiatowym i taką 
wersję podtrzymywał w ofi-
cjalnych wyjaśnieniach. Ist-
nieje zatem duże prawdopo-
dobieństwo, że odwoła się od 
decyzji Wojewody. Red.

Wojewoda wygasił radnemu mandat 
18 października Wojewoda Mazowiecki uznał wygaśnięcie mandatu Mariusza Dembińskiego, radnego Powiatu Wołomińskiego. 

Lider Rozwoju Regionalnego to prestiżowy ogólnopolski program, którego laureatami zostają firmy i miasta działające dla do-
bra lokalnej społeczności – skutecznie pozyskujące fundusze unijne na inwestycje, realizujące je sprawnie i szybko, a przy tym nie 
zapominające o wielu innych potrzebach mieszkańców.

W dniach 27-28 paździer-
nika 2016 r. w Lublinie odbył 
się IV Polski Kongres Przed-
siębiorczości, którego moty-
wem przewodnim była syner-
gia nauki z biznesem, wejście 
polskich firm na rynki global-
ne oraz nadanie innowacyjne-
go wymiaru polskiej gospo-
darce. 

Z przyjemnością Pań-
stwa informujemy, iż Przed-
siębiorstwo Gospodarki Ko-
munalnej w Ząbkach zostało 
uhonorowane tytułem Li-
dera Rozwoju Regionalnego 
2016 za nieustanne działa-
nia na rzecz rozwoju regionu 
i ciągłe podwyższanie jakości 
świadczonych usług.

Statuetkę z rąk preze-
sa Zarządu Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej w 
Lublinie pana Wojciecha Pie-
karczyka odebrał Pan Prezes 
Janusz Tomasz Czarnogórski. 
Tytuł Lidera Rozwoju Re-
gionalnego trafia do miejsc, 
gdzie widać pozytywne 
zmiany w otoczeniu, dzię-
ki realizacji wielu kluczo-

wych projektów. W jednym 
z 24 paneli dyskusyjnych po-
święconych najbardziej ak-
tualnym tematom w polskiej 
gospodarce prelegentem był 
Prezes PGK w Ząbkach. Te-
matem prelekcji była Współ-
praca spółek z samorząda-
mi w zakresie planowanych 

inwestycji. Prezes Czarno-
górski przedstawił to zagad-
nienie na przykładzie Miasta 
Ząbki i spółek tu działają-
cych. Prelekcję wsparł swoim 
krótkim wystąpieniem obec-
ny na Sali Burmistrz Miasta 
Ząbki Pan Robert Perkowski.

Organizatorem wydarze-
nia była Polska Agencja Przed-
siębiorczości. 

Patronat medialny nad 
Kongresem objęło „Forum 
Przedsiębiorczości” w Dzien-
niku Gazecie Prawnej, „Biznes 
Plus” w Gazecie Wyborczej 
oraz Polsat News. 

PGK w Ząbkach Sp. z o.o. 
Liderem Rozwoju Regionalnego 2016 r. 

Od lewej: Robert Świątkiewicz, Maria Tur, Prezes PGK w Ząbkach Janusz Tomasz Czarnogórski 
oraz wręczający statuetkę Prezes Zarządu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej w Lublinie Wojciech Piekarczyk
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Problemy z kostką na 3 Maja
- Proszę przyjechać na ul. 3 Maja i zobaczyć, w jak fatalnym stanie znajduje się kostka brukowa na tej ulicy - alarmuje nas jeden z miesz-
kańców Ząbek. - Położona nie tak dawno, jest już powybijana i klawiszuje. Oby kiedyś nie doszło do sytuacji, że pod wpływem nacisku 
przejeżdżającego auta jakiś kawałek wyskoczy z gruntu uszkadzając samochód albo, nie daj Boże, zrani jakiegoś pieszego.

Faktycznie, stan na-
wierzchni na ul. 3 Maja na 
odcinku od Poniatowskiego 
w kierunku zjazdu do ronda 
pozostawia wiele do życzenia. 
Widać, że w wielu miejscach 
kostka nie trzyma się podłoża, 
jest po prostu rozchwiana.

Poprosiliśmy o wyjaśnienia 
wiceburmistrza Ząbek Artura 
Murawskiego, który przyznał, 
że faktycznie wykonawca nie 
spisał się najlepiej.

- Ten fragment ulicy został 
wykonany przez firmę Skanska, 
w ramach budowy układu ko-
munikacyjnego dróg do obsługi 
tunelu - mówi wiceburmistrz 
Ząbek. - Budowa ulicy jest ob-
jęta 6-letnią gwarancją. Już 
wezwaliśmy firmę Skanska do 
usunięcia usterek. Oczekujemy 
gruntownego remontu tego od-
cinka, co najprawdopodobniej 
będzie się wiązało z przełoże-
niem całej kostki od początku 
i ułożeniem na nowo ostatniej 
warstwy wiążącej. To nie pierw-
szy przypadek, kiedy przy nor-
malnej eksploatacji, kostka na 

tym odcinku ulega zniszczeniu. 
Już dwukrotnie były wykony-
wane naprawy interwencyjne, 
ale nie przyniosły oczekiwanego 
rezultatu. Zastosowana techno-
logia jest specyficzna, ma dość 

trudną konstrukcję, ponieważ 
poluzowanie się jednej kostki 
powoduje efekt domina. Ale 
też nie można powiedzieć, że 
zastosowanie tej kostki to nie-
trafiony pomysł. Skanska taką 
samą kostkę ułożyła na rondzie 
przy ul. Orlej oraz  powstał tak-
że pierścień wokół ronda na ul. 

Wojska Polskiego. Tam kostka 
zamontowana jest właściwie 
i nic złego się nie dzieje, choć 
rondo narażone jest na większy 
jednostkowy nacisk przez prze-
jeżdżające pojazdy niż to ma 

miejsce na prostej drodze. Może-
my zatem podejrzewać, że firma 
zastosowała na ulicy 3 Maja do 
podbudowy inny, mniej trwały 
materiał, który nie wytrzymuje 
warunków eksploatacyjnych. 
Nasze przypuszczenia potwier-
dza również fakt, że położona 
na tej samej ulicy przez innego 

wykonawcę kostka, na odcinku 
od starego przejazdu do ul. Po-
niatowskiego ma się dobrze i nie 
występują tam podobne prob-
lemy. Dowodzi to, że Skanska 
niewłaściwie położyła kostkę na 
kwestionowanym fragmencie. 
Przyznaję, że nie jest to powodu 
do dumy zarówno dla urzędu 
jak i wykonawcy.

Ze swojej strony deklaru-
jemy, że usterki zostaną napra-
wione. Kiedy to będzie miało 
miejsce, czy teraz czy może 
przed zimą doraźnie, a potem 
gruntownie na wiosnę - wszyst-
ko będzie zależało od warunków 
atmosferycznych.

Zapisany w umowie okres 
gwarancyjny jest na tyle długi, że 
uporamy się z problemem, co po-
zwoli zadbać o właściwą eksplo-
atację tego układu drogowego.

Dodam tylko, że firma 
Skanska wywiązuje się na ogół 
ze swoich zobowiązań pogwa-
rancyjnych na naszych inwesty-
cjach. 

U.Szaliłow

W wielu miejscach widać dziury lub wybitą kostkę  
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Po zabytku zostanie tylko nazwa
W porządku obrad najbliższej sesji Rady Dzielnicy Rembertów (14 listopada) znalazł się punkt 
dotyczący zaopiniowania projektu uchwały Rady Miasta Stołecznego Warszawy w sprawie na-
dania skrzyżowaniu ulic Strażackiej i Chełmżyńskiej w Rembertowie nazwy: Rondo Kazimie-
rza Granzowa (nazwa skrócona: Rondo K.Granzowa).

Przedłożony do akcep-
tacji rady dzielnicy projekt 
uchwały jest realizacją wnio-
sku grupy 6 radnych m.st. 

Warszawy o nadanie nazwy: 
Rondo Kazimierza Granzowa 
skrzyżowaniu ulic Strażackiej 
i Chełmżyńskiej w Dzielnicy 

Rembertów - czytamy w uza-
sadnieniu projektu chwały. 

Obok niedawno powsta-
łego ronda znajdowała się 

kiedyś cegielnia Granzowa, a 
także wpisana do rejestru za-
bytków tzw. Willa Granzowa. 
Obecnie willa już nie istnieje, 

warto zatem, w ocenie wnio-
skodawców, w przestrzeni Ka-
węczyna utrwalić historię te-
go miejsca i postać właściciela 

willi, Kazimierza Granzowa. 
Propozycja ta uzyskała pozy-
tywną opinię Zespołu Nazew-
nictwa Miejskiego i Komisji 

ds. Nazewnictwa Miejskiego 
Rady m.st. Warszawy.

Uchwała wywołuje skutki 
finansowe dla m.st. Warszawy 
w wysokości 5 tys. zł, jest to 
koszt instalacji tablic z nazwą 
ronda. Środki finansowe na 
realizację przedsięwzięcia za-
pewni Zarząd Dróg Miejskich 
w ramach zadań realizowa-
nych przez Wydział Miejskie-
go Systemu Informacji.

Przypomnijmy, że do 
zburzenia zabytkowej willi 
wykonanej z unikatowej ce-
gły zw. granzówką, doszło w 
wyniku niefrasobliwej decy-
zji urzędników, zezwalającej 
prywatnemu inwestorowi na 
rozbiórkę zachowanych frag-
mentów budynku. Inwestor 

wprawdzie miał willę potem 
odtworzyć, ale zadanie to od 
samego początku wydawa-
ło się mało realne. Jak moż-
na się było spodziewać, po 
zburzeniu willi inwestor - fir-
ma Millberry Sp. z o.o., wy-
stąpił o skreślenie nierucho-
mości z rejestru zabytków i o 
dziwo, decyzja Ministra Kul-
tury i Dziedzictwa Narodo-
wego była pozytywna! W uza-
sadnieniu decyzji z dnia 23 
czerwca 2016 roku minister-
stwo tłumaczyło, że nowy bu-
dynek jako obiekt współczes-
ny wzorowany na dawnym 
budynku willi Granzowa nie 
zawierałby w sobie, żadnych 
oryginalnych elementów, de-
finiującym go jako „przykład 

architektury rezydencjonal-
nej z końca XIX w. z zasto-
sowaniem do budowy wil-
li cegły tzw. granzówki. Tym 
samym, pozbawiony waloru 
autentyczności, nie posiadał-
by samoistnych wartości za-
bytkowych. A zatem dalsze 
utrzymanie ochrony prawnej 
ww. budynku było, zdaniem 
ministerstwa, nieuzasadnio-
ne.

Dodajmy, że wcześniej, 
przez wiele lat, opuszczona wil-
la popadała w ruinę przy mil-
czącej akceptacji urzędników.

Moja Gazeta Regional-
na kilkakrotnie na swoich ła-
mach zajmowała się tym te-
matem.

Urszula Szaliłow

Granzow Kazimierz (ur. 1832 r., zm. 1912 r.) - warszawski przedsiębiorca budowlany pocho-
dzenia niemieckiego, założyciel Zakładów Cegielnianych Kazimierza Granzowa utworzonych 
w 1866 r., działających przez około osiemdziesiąt lat jako jedne z największych i najsłynniej-
szych w Królestwie Polskim. Jego firma zbudowała Wielką Synagogę w Warszawie. Kierował 
pracami budowlanymi przy wznoszeniu takich budynków jak Szpital im. Dzieciątka Jezus, bu-
dynek Teatru Małego (zwanego Teatrem Granzowa), kościoła Wszystkich Świętych na Grzybo-
wie, pałacyku Raua, budynków dworcowych kolei terespolskiej i kolei nadwiślańskiej oraz inne. 
Przyczynił się do wydania pierwszego w języku polskim podręcznika murarstwa.

Po zabytkowej willi obecnie nie ma nawet takiego śladu...

Oleńka Kłos została za-
mordowana 31 sierpnia 
1944 r., miała zaledwie 17 lat. 
Na wołomińskim cmentarzu 
obok gronu Oleńki jest drugi, 
prawie identyczny, w którym 
spoczywają Maria i Adolf Ja-
nuszewscy, którzy, co można 
przeczytać na tablicy, „zginę-
li z ręki wroga” tego samego 
dnia. Podobno Oleńka Kłos i 
państwo Januszewscy zostali 
rozstrzelani na terenie huty 
szkła, w pobliżu torów. Trwał 
drugi dzień wysiedlania Wo-
łomina, rozwścieczeni, ucie-
kający Niemcy rozstrzelali 
wówczas siedemnaście osób, 
być może wśród nich była 
także Oleńka i jej cmentarni 
sąsiedzi. 

Na grobie Oleńki osoby 
z naszego stowarzyszenia od 
dawna palą znicze 1 listopa-
da. Zwróciliśmy uwagę na ten 
grób, zatrzymaliśmy się przed 
nim, widząc to zdrobnienie 
imienia, te 17 lat… Jest wyjąt-
kowo zadbany mimo upływu 
lat, z białą tablicą na której 
wyryto słowa: „Zginęłaś cór-
ko w kwiecie wieku / z Tobą 
szczęście uleciało / tylko boleść 
w sercu a łzy / w oczach Twej 
rodziny zostało.” 

Chcielibyśmy dowiedzieć 
się więcej o Oleńce Kłos, 
chcielibyśmy poznać jej hi-
storię i okoliczności tragicz-
nej śmierci. Co się wówczas 
wydarzyło w Wołominie, że 

musiała zginąć młoda dziew-
czyna? Gdy się ma 17 lat i 
przeżyło całą okupację, to 
chce się żyć a nie umierać, 
gdy wojna się kończy. Chce-
my ocalić pamięć o Oleńce, 

dlatego prosimy o kontakt 
osoby opiekujące się tymi 
grobami (są zawsze posprzą-
tane, 1 listopada stały na nich 
identyczne chryzantemy, ktoś 
zapalił znicze, ktoś był także 
na grobach w Zaduszki). Za-
leży nam na tym, bo być może 
niedługo po ziemskim byto-
waniu Oleńki Kłos nic już nie 
zostanie. 

Groby Oleńki Kłos oraz 
Marii i Adolfa Januszewskich 
zostały przeznaczone do li-
kwidacji. Być może teraz, gdy 
piszę te słowa, pomników już 
nie ma, zostały zniszczone. 
Nie będziemy teraz pisać, co 

myślimy o likwidacji grobów 
na wołomińskim cmenta-
rzu. Jeśli jeszcze nie jest za 
późno, chcielibyśmy urato-
wać grób Oleńki i państwa 
Januszewskich. Zamierzamy 

zrobić wołomińską zbiórkę 
pieniędzy po to, żeby mogli 
dalej spoczywać w spokoju. 
Chociaż takie groby z czasów 
wojny, cząstka naszej historii 
i tożsamości, powinny zostać 
objęte opieką Urzędu Miasta. 

Chcemy ocalić pamięć 
o Oleńce i państwu Janu-
szewskich oraz ochronić ich 
groby przed likwidacją. Kto-
kolwiek może nam pomóc, 
proszony jest o kontakt pod 
nr tel. 661 281 220, prośba z 
nr tel. a została pozostawio-
na także na grobie Oleńki. 

Agata Bochenek

Ocalić pamięć o Oleńce
Pomóżcie ocalić pamięć i grób 17-letniej dziewczyny zamordowanej przez Niemców. 
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Już za kilka dni, 11 listopada, bę-
dziemy świadkami niezwykłego wy-
darzenia. W Bazylice Świętej Trójcy 
w Kobyłce w ramach projektu „Świat 
Chopina 2016” po raz pierwszy zo-
stanie przedstawiony muzyczny świat 
Fryderyka Chopina, w tym przede 
wszystkim jego własne kompozycje: 
etiudy, preludia, nokturny, piosen-
ki - w przepięknym opracowaniu na 
wiolonczelę solo z towarzyszeniem 
zespołu smyczkowego.

„Świat Chopina 2016” - to nowy 
autorski projekt muzyczny Anny 
Szarek-Lisiewicz, twórczyni i dyrek-
tor Międzynarodowego Festiwalu 
PERŁA BAROKU - KONCERTY MI-
STRZÓW.  

Międzynarodowy sukces Perły 
Baroku oraz wyjątkowy talent orga-
nizatorski  charyzmatycznej pomysło-
dawczyni nowego projektu Anny Sza-
rek-Lisiewicz są gwarancją, że nowy 
projekt dostarczy nam wspaniałych 
doznań artystycznych i zostanie przy-
jęty z równie wielkim entuzjazmem.

- To pomysł na artystyczny wieczór 
z przepiękną muzyką w Dniu Niepod-
ległości. Świat Chopina 2016 to muzy-
ka jakiej jeszcze Państwo nie słyszeli i 
jakiej nikt przed Państwem nie słyszał: 
5-osobowy zespół zagra premierowe, 
specjalnie na ten wieczór przygoto-
wane aranżacje muzyki Fryderyka, 
a zapewniam Państwa, że Chopin na 

instrumentach smyczkowych brzmi po 
prostu zjawiskowo. Gorąco polecam i ser-
decznie zapraszam - mówi Anna Szarek-
-Lisiewicz, dyrektor artystyczny projek-
tu „Świat Chopina”.

Świat Chopina to piękne aranżacje, 
znakomita muzyka i świetni artyści:  
Anna Szarek-Lisiewicz - wiolonczela 
solo, kierownictwo artystyczne  
Elżbieta Paliwoda Bulicz - skrzypce  
Marceli Szczerek - altówka  
Marcin Kobiela - wiolonczela  
Organizator: Parafia Świętej Trójcy  
Współorganizator: Starostwo Powia-
towe w Wołominie  
Dyrektor artystyczny: Anna Szarek-
-Lisiewicz / Perła Baroku 
Koncert objęty patronatem Starosty 
Wołomińskiego Kazimierza Rakow-
skiego 
Sponsorzy: Ecoblik, Artur Świerżew-
ski Galop Catering,  
Partner: kancelaria Sylwi Barcz- Po-
piel  
Media: Moja Gazeta Regionalna, 
Fakty wwl, Idziemy, radio FaMa, 
Miejska TV

Bazylika Świętej Trójcy 
Kobyłka, ul. Kościelna/2, 
+48 22 786 10 28 
19:00 - 20:00 Piątek, 11 listopada. 

Wstęp wolny!

ŚWIAT CHOPINA 2016
Najpiękniejsza muzyka polska w Dniu Niepodległości 

Pomysłodawczyni koncertu, Anna Szarek-Lisiewicz, za naszym pośredni-
ctwem pragnie gorąco podziękować wszystkim sponsorom oraz organizato-
rom, bez których wydarzenie to nie mogłoby się odbyć. Są to: Parafia Świętej 
Trójcy i Starostwo Powiatowe w Wołominie, Kancelaria Sylwii Barcz-Po-
piel, Eoblik oraz Artur Świerżewski Galop Catering.
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Spór wokół MZO Kobyłka laureatem konkursu ECO-MIASTO

Witamy w Polsce
Do naszego kraju 31 paź-

dziernika przybył nowy nun-
cjusz apostolski abp Salvatore 
Pennacchio. Został powitany 
z honorami przez najwyższe 
władze Kościoła na czele z 
Przewodniczącym Konferencji  
Episkopatu Polski abp. Stani-
sławem Gądeckim i sekreta-
rzem Generalnym KEP bi-
skupem Arturem Mizinskim.

Nuncjusz apostolski w 
swoim wystąpieniu powiedział, 
że jego misją jest poznanie koś-
cioła w Polsce i stąd towarzy-
szyć mu będą trzy słowa: słu-

Andrzej Lek z powitania  nuncjusza apostolskiego w Polsce abp. Salvatore Pennacchio w siedzibie 
Konferencji Episkopatu Polski 

Pamiątkowe zdjęcie

Powitanie nuncjusza  apostolskiego w Polsce abp. Salvatore Pen-
nacchio w siedzibie KEP przez abp. Stanisława Gądeckiego i bi-
skupa Artura Mizinskiego

chać, kochać i patrzeć. Dodał, 
że pragnie nieść Polsce radość 
i miłość papieża Franciszka.

Abp Salvatore Pennacchio 
urodził się w roku 1952 w 

Marano w okolicach Neapolu 
we Włoszech. Posiada bogate 
doświadczenie międzynaro-
dowe. Pracował w placówkach 
w Panamie, Etiopii, Australii, 

Turcji i Egipcie. Papież Fran-
ciszek 6 sierpnia br. mianował 
go swoim przedstawicielem w 
Polsce.

Andrzej Lek

Zarzuty Sylwestra Jago-
dzińskiego dotyczyły ogól-
nie systemu gospodarowania 
odpadami w gminie i jakoby 
utajnienia przez obecne gmin-
ne władze informacji, że MZO 
uzyskało pozwolenie zintegro-
wane na składowisko odpadów. 
Zdaniem Jagodzińskiego będzie 
to składowisko dla okolicznych 
RIPOKów, wszyscy będą zwozi-
li do Wołomina odpady. 

-  Nie wiem, czy mieszkań-
cy Starych Lipin, którzy pro-
testowali przeciwko składowi-
sku wiedzą o tym, bo wszystko 
odbywa się w ciszy – pytał Ja-
godziński i kontynuował: - Je-
steśmy w sytuacji, w której gmi-
na traci, mieszkańcy tracą, a ci 
którzy protestowali, są w jeszcze 
gorszej sytuacji, bo dostają RI-
POK. Burmistrz Wołomina El-
żbieta Radwan zdementowa-
ła informację o tym, że MZO 

uzyskało pozwolenie zintegro-
wane i że cokolwiek zostało w 
tej sprawie utajnione, po czym 
zwróciła się do swojego byłego 
zastępcy: „Pan, który był odpo-
wiedzialny za funkcjonowanie 
spółki MZO i był autorem wie-
lu procedur, powinien wiedzieć, 
że urząd nie był stroną w postę-
powaniu dotyczącym pozwole-
nia zintegrowanego. Gdzie pan 
był, że nie pozyskał pieniędzy z 
zewnątrz na tę inwestycję, tylko 
pozwolił uwikłać gminę w tak 
dziwną konstrukcję finansową? 
Przecież to pan sprawował nad-
zór nad tą spółką, a teraz żon-
gluje pan informacjami. (…) 
Podtrzymuję swoje stanowisko, 
że spółka MZO jest dla miesz-
kańców potrzebna i proszę nie 
siać tu fałszywych oskarżeń, bo 
nie przystoi to byłemu urzędni-
kowi i byłemu prezesowi jednej 
ze spółek miejskich.”

Na to Sylwester Jagodziń-
ski odpowiedział, że „tak jak 
nie przystoi byłemu urzędni-
kowi, tak nie przystoi burmi-
strzowi kłamać, ponieważ w 
kilku miejscach pani skłama-
ła”, po czym podzielił się swoi-
mi zastrzeżeniami do nadzoru 
właścicielskiego, a mianowicie 
do wyboru kierownika oraz do 
prawidłowego przebiegu roz-
mowy kwalifikacyjnej. - Czy nie 
uważa pani burmistrz, że kie-
rownikiem powinna być osoba, 
która nie ma uprzedzeń politycz-
nych i innych?

Przez dłuższy czas Jago-
dziński przytaczał wypowie-
dzi Ciepielewskiego (którego 
nazwał wołomińskim publi-
cystą z forów internetowych) z 
ostatnich dwóch lat z FB i z cza-
tu, niezbyt pochlebne, a cza-
sami obraźliwe dla wielu osób 
związanych z samorządem 

wołomińskim, a nawet kobył-
kowskim. Burmistrz Radwan 
broniła swojego pracownika, 
zapewniając, że do merytorycz-
nej strony pracy Ciepielewskie-
go nie ma żadnych zastrzeżeń. 
-  Co to ma być, kolejny happe-
ning z poważnych spraw? Był 
pan w zarządzie, a takim wystą-
pieniem ośmiesza pan nie tylko 
sesję, ale również mieszkańców – 
zwróciła się do Jagodzińskiego. 

Wywołany niejako do tab-
licy Karol Ciepielewski również 
zabrał głos, choć zapowiedział, 
że do kwestii telenoweli nie bę-
dzie się odnosił. Zapewnił za to, 
że „najistotniejsze dla Wołomi-
na jest to, aby spółka MZO ist-
niała, aby ludzie mieli pracę, a 
mieszkańcy tani odbiór odpa-
dów.”

Taka wymiana zdań, która 
nie wiedzieć czemu odbyła się w 
punkcie „interpelacje i zapyta-
nia radnych”, trwała ponad go-
dzinę. Czemu miała służyć – nie 
wiadomo. Czy była to troska o 
MZO, czy raczej chęć „przyło-
żenia” kierownikowi ds. nadzo-
ru właścicielskiego, każdy może 
sam ocenić. 

Agata Bochenek

Na ostatniej sesji Rady Miejskiej w Wołominie wystąpił były wiceburmistrz miasta Sylwester Ja-
godziński i zgłosił swoje zastrzeżenia wobec funkcjonowania Miejskiego Zakładu Oczyszczania w 
Wołominie oraz nadzoru właścicielskiego w tej instytucji. Od kilku tygodni nadzór właścicielski 
sprawuje, w imieniu burmistrz Wołomina, niedawno zatrudniony w Urzędzie Miasta Karol Cie-
pielewski. 

Organizatorem projektu 
ECO-MIASTO jest Ambasada 
Francji w Polsce, we współpracy 
z Renault Polska, SAUR Polska, 
Grupą Saint-Gobain, Grupą 
EDF reprezentowaną przez EDF 
Polska, DK Energy Polska oraz 
TIRU, a także Fundacją Lafarge-
Holcim oraz Krajową Agencją 
Poszanowania Energii.

W tegorocznej edycji kon-
kursu ECO-MIASTO, spośród 

29 zgłoszonych miast, które 
przesłały 49 formularzy, nagro-
dzono 8 oraz przyznano 10 wy-
różnień. Największymi zwycięz-
cami zostały Wrocław i Słupsk, 
zwyciężając w dwóch katego-
riach. Miasta biorące udział w 
konkursie zostały podzielone ze 
względu na wielkość: do 100 tys. 
i ponad 100 tys. mieszkańców, 
stąd w każdej kategorii konkur-
sowej jest dwóch laureatów. 

Kobyłka zwyciężyła w kategorii efektywność energetyczna bu-
dynków wśród miast z ludnością poniżej 100 tys. mieszkańców. 
Jury doceniło Urząd Miasta Kobyłka za wykorzystanie part-
nerstwa publiczno-prywatnego jako skutecznej formy finanso-
wania inwestycji w efektywność energetyczną budynków. 

Burmistrz Robert Roguski ze swoim zastępcą Piotrem Grubkiem 
podczas uroczystości
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W poszukiwaniu kosza na śmieci 

Cenna inicjatywa władz Wołomina
Komunikacyjna rewolucja 

w Markach 

Korzyści są obustronne. 
Mieszkańcy Marek mogą ku-
pować tańsze bilety krótko- i 
długookresowe. To w połącze-
niu z oddaniem w przyszłym 
roku obwodnicy powinno 
zaowocować wzrostem po-
pularności transportu pub-
licznego. Realizacja takiego 
scenariusza będzie korzystna 
dla Warszawy – to szansa na 
zmniejszenie potoku aut z pod-
warszawskiej miejscowości. 

- Warto powiedzieć rów-
nież o innych inwestycjach, 
które w najbliższych latach 
będą realizowane na terenie 
Warszawy i na pewno będą z 
nich korzystać także mieszkań-
cy Marek. To przede wszyst-
kim budowa II linii metra na 
Targówek i Bródno oraz bu-
dowa tramwaju na „Zieloną 
Białołękę”. Dalekosiężne pla-
ny rozwoju sieci tramwajo-
wej przewidują także budowę 
linii do Marek – zapowiada 
Renata Kaznowska, Zastępca 
Prezydenta m.st. Warszawy. 

- Plany inwestycyjne oraz 
atrakcyjna cena przejazdu bę-
dą zapewne zachętą dla no-
wych pasażerów, którzy wy-
biorą autobusy ZTM w drodze 
do szkoły czy pracy, zamiast 
własnych czterech kółek – mó-
wi Katarzyna Strzegowska, 
Zastępca Dyrektora ZTM. 

- Naszym głównym ce-
lem było zmniejszenie kosz-
tów wykorzystania transpor-

tu publicznego dla naszych 
mieszkańców. Dzięki temu w 
portfelu dorosłej osoby, która 
kupuje bilet długookresowy, 
co roku zostanie nawet tysiąc 
złotych więcej – podkreśla Ja-
cek Orych, burmistrz Marek. 

Wejście do pierwszej stre-
fy biletowej to także zwięk-
szone koszty finansowania ze 
strony mareckiego budżetu. 
Obecnie miasto płaci ZTM 
około 3,5 mln zł rocznie, po 
wprowadzeniu zmian staw-
ka wzrośnie o 1 mln zł.

- Mamy coraz więcej 
mieszkańców, którzy zdecydo-
wali się odprowadzać podatki 
w naszym mieście. Przeprowa-
dziliśmy kampanię informa-
cyjną na ten temat i jej efekty 
są więcej niż dobre. Do czerw-
ca tego roku zameldowało się 
w Markach więcej osób niż w 
całym ubiegłym roku. Pierw-
sza strefa to także forma po-
dziękowania za ich decy-
zję – podkreśla Jacek Orych.

- Warto podkreślić, ze roz-
mowy z władzami Marek w 
sprawie rozszerzenia granic 
I strefy biletowej trwały wie-
le miesięcy. Powyższe rozwią-
zanie traktujemy jako swego 
rodzaju pilotaż, który mógłby 
zostać wdrożony w innych gmi-
nach okołowarszawskich, jed-
nakże potrzebujemy czasu i 
dokonania stosownych analiz 
dla takiego przedsięwzięcia – 
mówi Katarzyna Strzegowska.

Burmistrz Orych zwraca 
również uwagę na efekt ekolo-
giczny, który może przynieść 
wprowadzenie pierwszej stre-
fy biletowej. 

- Jeśli część mieszkań-
ców przerzuci się na trans-
port publiczny, zmniejszymy 
ruch w mieście, zwiększymy 
jego bezpieczeństwo, a owo-
cem będzie czystsze powie-
trze w centrum. Dodatkowym 
magnesem dla markowian, by 
porzucili samochody i wsied-
li do autobusów, będą dwa 
parkingi P&R, które chce-
my wybudować w tej ka-
dencji – mówi Jacek Orych. 

Osią komunikacji w Mar-
kach jest Aleja Marszałka Pił-
sudskiego. Burmistrz chce, 
by w przyszłości autobusy 
zaczęły jeździć także ulica-
mi oddalonymi od tej arterii. 

- Tak planujemy i budu-
jemy ulice, by uwzględnić w 
nich ruch autobusów. Gwa-
rantujemy ich odpowiednią 
szerokość i zawczasu przygo-
towujemy miejsca pod przy-
stanki. To wszystko spowodu-
je, że dostępność komunikacji 
miejskiej, na którą zwraca 
uwagę wielu naszych miesz-
kańców, poprawi się. Mamy 
już sprawdzonego partnera – 
ZTM, z którym świetnie się 
rozumiemy – podkreśla Jacek 
Orych.  

Nie ma kosza przy cmen-
tarzu, nie ma na przystankach 
autobusowych, nie ma na te-
renie całych Starych Lipin, 
nie ma wzdłuż drogi ani na 
skrzyżowaniach. Jakby się 
nie rozglądać, jak nie szu-
kać, to nie ma i już. Kto ma 
jaki śmieć do wyrzucenia, to 
albo przez te dwa kilometry 
musi trzymać go w ręku, żeby 
donieść do kosza, albo – ma-
jąc wolny wybór – może go 
wyrzucić na chodnik albo w 
pobliskie zarośla. Sądząc po 
wyglądzie tej okolicy, dru-
gie rozwiązanie ma więcej 
zwolenników. Bo też mało 
komu chce się przez kawał 
drogi nieść w ręku śmieci. 

Podobnie jest na Szo-
sie Jadowskiej, po stronie 
ciepłowni, od świateł aż do 
Duczek. Jak ktoś nie wy-
rzuci śmiecia do kosza sto-
jącego przy skrzyżowaniu, 
to potem może go sobie za-
brać na pamiątkę do domu, 
bo wyrzucić nie ma gdzie. 

Nie inaczej jest na ul. Wio-
sennej. Można przejść całą, 
a nie jest to krótka ulica, bo 
ciągnie się od Geodetów do 
Piłsudskiego. Spaceruje tam-
tędy mnóstwo ludzi – koszy 
na śmieci brak. I tak jest w 
całym Wołominie, im dalej od 
centrum, tym koszy ulicznych 
mniej, aż w końcu w ogóle 
zanikają. W centrum co kilka 

metrów, na obrzeżach do dwa 
kilometry. I radź sobie czło-
wieku ze zbędnym śmieciem 
jak umiesz. Oczywiście, w 
ustawianiu koszy tylko w cen-
trum miasta jest pewna logika, 
bo i opróżniać później łatwiej, 
i wizualnie wygląda na to, że 
w mieście dbają o porządek. A 
przecież dodatkowe kosze to 
dodatkowy obowiązek. 

Jednak po tych drogach, 
bo chodnikach przy al. Nie-
podległości, Wiosennej czy 
Szosie Jadowskiej i wielu in-
nych też chodzą ludzie. I też 
chcą mieć możliwość sko-
rzystania z kosza na śmieci.  

A.B. 

Od wołomińskiego cmentarza do ul. Kościelnej jest ładny kawałek drogi, co najmniej dwa ki-
lometry. Na całym tym odcinku al. Niepodległości nie uświadczy ani jednego kosza na śmieci.

Od 1 listopada mieszkańcy Marek płacą mniej za bilety ZTM. Od początku miesiąca na terenie 
miasta obowiązuje pierwsza strefa biletowa. 

Ta uchwała to zielone świat-
ło dla dalszych działań, umożli-
wiających nabycie dwóch lokali 
przy ul. Mieszka I na wołomiń-
skim osiedlu Niepodległości. 
Lokale o powierzchni 135,20 
m kw. I 261,20 m kw. są włas-
nością PKO Banku Polskiego i 
zostały wycenione odpowied-
nio na 332.838 oraz 579.084 zł 
brutto. O tym, że jest potrzeba 
uruchomienia w Wołominie 
dziennego domu opieki dla 
osób z niepełnosprawnościami 
powyżej 25 roku życia, wia-
domo powszechnie. Rodzice 
i opiekunowie osób niepeł-
nosprawnych od lat chodzą 
od drzwi jednego urzędu do 
drzwi drugiego, prosząc o taki 
ośrodek. Środowiskowe domy 
samopomocy funkcjonujące na 
terenie powiatu nie mogą przy-
jąć więcej osób niepełnospraw-
nych. Doszło do tego, że w 
ząbkowskim ośrodku powsta-
ła lista oczekujących, licząca 

około 20 osób. Dla większości 
osób niepełnosprawnych, które 
ukończyły 25 lat brakuje miejsc 
w specjalistycznych ośrod-
kach, stąd pozostaje im tylko 
siedzenie w czterech ścianach 
mieszkania, niczym w klatce. 
W ten sposób zaprzepaszczone 
zostają lata terapii i rehabilita-
cji. Dzięki staraniom burmistrz 
Radwan i poparciu radnych, w 
Wołominie ta sytuacja może się 
zmienić już w przyszłym roku. 
Bo skoro już został znaleziony 
odpowiedni lokal, to teraz „wy-
starczy” zwrócić się do Urzędu 
Wojewódzkiego, który co roku 
przyznaje dofinansowanie na 
uruchomienie oraz utrzymanie 
takich ośrodków. Wnioski w 
tej sprawie składa się do końca 
roku z określeniem lokalizacji, 
zakresu zadań, projektu prze-
budowy lub adaptacji. Średnio 
takie dofinansowanie wynosi 
około 200 tys. zł. Dotacja wpły-
wa w połowie następnego roku, 

z obowiązkiem wykorzysta-
nia jej do końca roku. Ponad-
to można starać się o dotację 
na utrzymanie ośrodka, tutaj 
stawka na osobę wynosi 1268 
zł. Poza dotacjami z Urzędu 
Wojewódzkiego można starać 
się o dofinansowanie z innych 
źródeł, np. z Ministerstwa Ro-
dziny, Pracy i Polityki Społecz-
nej.

Burmistrz Radwan jako 
pierwsza podjęła starania w 
kierunku utworzenia gmin-
nego środowiskowego domu 
samopomocy, choć takie domy 
przydałyby się zapewne w każ-
dej gminie. Pierwsze kroki zo-
stały zrobione, teraz trzymamy 
kciuki, żeby dzieło zostało do-
prowadzone do szczęśliwego 
końca, a raczej otwarcia dzien-
nego domu opieki dla osób 
niepełnosprawnych powyżej 25 
roku życia. 

Agata Bochenek

Burmistrz Elżbieta Radwan jako pierwsza podjęła działania, na które od dawna czekają osoby 
niepełnosprawne i ich opiekunowie. 

Na sesji w dniu 27 października wołomińscy radni podjęli uchwałę niezwykle ważną dla środo-
wiska osób niepełnosprawnych. Pozytywnie zaopiniowali działania burmistrz Elżbiety Radwan 
dotyczące nabycia lokali użytkowych z przeznaczeniem na dzienny dom opieki (środowiskowy 
dom samopomocy). 
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BURMISTRZ  MIASTA                                                                                                  Kobyłka, dnia 10.11.2016 r.
KOBYŁKA                                                                                             

OBWIESZCZENIE
O WYŁOŻENIU DO PUBLICZNEGO WGLĄDU 

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego                
w rejonie ul. Ceglanej w Kobyłce wraz z prognozą oddziaływania na środowisko.

Na podstawie art. 17 pkt 9 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Dz. U. z 2016 r., poz. 778 z późn. zm.), art. 39 pkt 1, art. 54  ust. 3 ustawy z dnia 
3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i  jego ochronie, udziale społe-
czeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na  środowisko  (Dz. U. z 2016 r., 
poz. 353 ze zm.)  oraz  uchwały  Nr III/31/15 Rady Miasta Kobyłka  z dnia 9 lutego 2015 r., zawia-
damiam o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu położonego w rejonie ul. Ceglanej w Kobyłce wraz z prognozą oddziały-
wania na środowisko, w dniach od  18 listopada 2016 r. do 16 grudnia 2016 r. w siedzibie Urzę-
du Miasta Kobyłka w Wydziale Gospodarki Przestrzennej, w godz. od 800 do 1700 (w poniedziałki), 
od 800 do 1500 (od wtorku do piątku).

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami odbędzie 
się w dniu 7 grudnia 2016 r. w siedzibie Urzędu Miasta Kobyłka (sala konferencyjna) o godz. 1600.

Zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, uwagi do projektu planu miejscowego może wnieść każdy, kto kwestionuje usta-
lenia przyjęte w projekcie ww. planu miejscowego.

Uwagi należy składać do Burmistrza Miasta Kobyłka na piśmie. Jako wniesione na piśmie 
uznaje się również uwagi wniesione w postaci elektronicznej:
1) opatrzone bezpiecznym podpisem elektronicznym weryfikowanym przy pomocy ważnego 

kwalifikowanego certyfikatu w rozumieniu ustawy z dnia 18 września 2001 r. o podpisie elek-
tronicznym (Dz. U. z 2013 r. poz. 262 oraz z 2014 r. poz. 1662 oraz z 2015 r. poz. 1893) lub

2)  opatrzone podpisem potwierdzonym profilem zaufanym ePUAP w rozumieniu przepisów 
ustawy z dnia 17 lutego 2005 r. o informatyzacji działalności podmiotów realizujących zadania 
publiczne (Dz. U. z 2014 r. poz. 1114 oraz z 2016 r. poz. 352) lub

3) za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 17 lute-
go 2005 r. o informatyzacji działalności podmiotów realizujących zadania publiczne, na adres: 
urzad@kobylka.pl. 

Uwagi do projektu ww. 
planu miejscowego oraz 
prognozy oddziaływania  
na środowisko należy zło-
żyć do Burmistrza Miasta 
Kobyłka na adres: 
Urząd Miasta Kobyłka, 
ul. Wołomińska 1, 
05-230 Kobyłka, 
z podaniem imienia i na-
zwiska lub nazwy jednost-
ki organizacyjnej i adresu, 
oznaczenia nieruchomo-
ści, której uwaga dotyczy,                                                    
w nieprzekraczalnym ter-
minie do dnia 30 grud-
nia 2016 r.

Organem właściwym do 
rozpatrzenia uwag jest 
Burmistrz Miasta Kobył-
ka.

Z-up BURMISTRZA

Piotr Grubek
Zastępca Burmistrza
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Porady Księgowo-Prawne

U moich najbliższych sąsia-
dów wielkie święto było w ten 
weekend. Ich jedyny syn Adam 
ożenił się ze śliczną Anią. Ach, 
co to był za ślub … 

Sąsiad Darek postanowił z 
tej okazji podarować młodej pa-
rze 300 tys. na start … Nie po-
wiem, całkiem pokaźna kwota.

Nowożeńcy są szczęśliwi i 
wdzięczni Darkowi za tak hojny 
dar. Obiecane pieniądze planują 
przeznaczyć na własne miesz-
kanie i jego wykończenie. 

Dla Adama i Ani to wielka 
radość, i nie chciałbym, żeby 
podatki od darowizny posuły 
im humor, dlatego też poleci-
łem Sąsiadowi Darkowi zasięg-
nąć rady w tej kwestii w Kan-
celarii Podatkowej Skłodowscy. 
Po ostatniej wpadce z kupnem 
Range Rovera i „oszczędzaniem 
na podatkach” Sąsiad Darek 
niezwłocznie wysłał syna Ada-
ma, żeby zasięgnął rady specja-
listy .

Wczoraj Adam przyszedł 
z podziękowaniem i opowiada 
jak przebiegała rozmowa… 

Adam: Rodzice mnie i 
mojej żonie podarowali pie-
niądze na mieszkanie, ale zna-
jomy powiedział mi, że będę 
musiał zapłacić od tego poda-
tek… musi tak być ???

Eryk Skłodowski: Nie. 
Pan nie zapłaci podatku, ale 
Pana żona tak. Takie jest pra-
wo, bez podatku tylko najbliżsi 
członkowie rodziny, zgodnie 
z katalogiem osób uprawnio-
nych do zwolnienia. Zięciowie 
i synowe niestety nie są na tej 
liście.

Adam: To co, muszę za-
płacić albo się rozwieść..?

Eryk Skłodowski: Oczy-
wiście Nie ! … wystarczy, że 
sporządzimy odpowiednią 
umowę darowizny ... tylko 
na Pana, pieniążki wpłyną na 
Pana konto, a my przygotuje-
my odpowiednią deklarację.

Adam: Ale my konto 
mamy wspólne.

Eryk Skłodowski: To nie-
istotne.. ważne, żeby przelew i 
umowa była na Pana… załatwi-
my wszystko kompleksowo w 
ciągu jednego dnia... proszę się 
nie martwić.

Adam: No to jestem co naj-
mniej 9 tysięcy do przodu. 

Eryk Skłodowski: Dokład-
nie 10 500 złotych.

No proszę, 10  500 zło-
tych to całkiem sporo udało 
się zaoszczędzić dzięki radom 
specjalisty. Mam nadzieję, że 
Adam oprócz zaoszczędzonych 
pieniędzy, wyniósł również cen-
ną lekcję na przyszłość.

Z Kancelarią Podatkową 
Skłodowscy …już nigdy nie bę-
dziesz sam w biznesie! 

http://www.sklodowscy.pl/
aktualnosci/warto-wiedziec/z-
-pamietnika-ksiegowego

Jak uniknąć płacenia podatku 
od darowizny?

Z pamiętnika księgowego
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IX BIEG 
NIEPODLEGŁOŚCI

SERDECZNIE ZAPRASZAMY
WSZYSTKICH  MIESZKAŃCÓW NASZEGO MIASTA

SERDECZNIE ZAPRASZAMY
WSZYSTKICH  MIESZKAŃCÓW NASZEGO MIASTA

zorganizowanydla uczczenia rocznicy Odzyskania Niepodległości

PO BIEGU ZAPRASZAMY MIESZKAŃCÓW ZĄBEK NA WSPÓLNE ŚPIEWANIE PIEŚNI PATRIOTYCZNYCH 
z towarzyszeniem 

MIEJSKIEJ ORKIESTRY DĘTEJ
w Publicznym Gimnazjum nr 1 im. Jana Pawła II ul. Harcerska 9

na

11 LISTOPADA 2016 ROKU
START i META - Publiczne Gimnazjum nr 1 im. Jana Pawła II, ul Harcerska 9

12:30 - klasy 1-3 szkoły podstawowej (500 m)
12:40 - klasy 4-6 szkoły podstawowej (1 km)
12:50 - gimnazja (3 km)
13:10 - bieg główny (5 km)
14:00 - wyniki i wręczenie nagród

Zapisy:
http://protempo.pl/9-bieg-listopadowy/

lub w dniu biegu w biurze zawodów
w godz. 11:00 - 12:00

Informacje:
www.mosirzabki.pl

 Fundatorami poczęstunku dla uczestników są: Rada Rodziców Publicznego Gimnazjum nr 1 oraz firma cateringowa „Elbar”

POWIAT
WOŁOMIŃSKI

MIASTO
ZĄBKI

ORGANIZATORZY:

-   udział w biegu jest bezpłatny
-   dla każdego uczestnika pamiątkowa koszulka 
    i ciepły poczęstunek
-   dla najlepszych puchary i nagrody

UWAGA!
Warunkiem uczestnictwa w biegu

jest wypełnienie oświadczenia o stanie zdrowia.
Druk można pobrać ze strony

www.mosirzabki.pl

Zaproszenie na obchody Święta 
Niepodległości w Ząbkach

Uczennice z Ostrówka wśród laureatów Nagrody Marszałka

Proboszcz Parafii Miłosier-
dzia Bożego w Ząbkach wraz 
z Burmistrzem Miasta Ząbki 
oraz z dyrektorami: Publicznego 
Gimnazjum Nr 1 im. Jana Pawła 
II, Publicznego Gimnazjum nr 2 
im. ks. Jerzego Popiełuszki oraz 
Miejskiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji w Ząbkach, serdecz-

nie zapraszają do wspólnych ob-
chodów Święta Niepodległości 
w Ząbkach w dniu 11 listopada 
br. (piątek). Obchody rozpo-
czną się mszą św. za Ojczyznę, w 
kościele pw. Miłosierdzia Boże-
go w Ząbkach o godz. 10.00. Po 
mszy nastąpi składanie kwiatów 
przez delegacje pod pomnikiem 

zapraszamy do składania ofert 
na najem lokalu/lokali użytkowych 

o łącznej powierzchni 220 m2; 
Wołomin ul. Polska 13

Lokale położone są na parterze i stanowią 4 pomieszczenia 
magazynowe o różnym metrażu. Przeznaczone są do 
wynajęcia w całości, bądź z możliwością podziału na 
poszczególne lokale.
Minimalna stawka czynszu za najem wynosi 15,00 zł/m² 
powierzchni lokalu.

Więcej informacji dostępnych jest pod numerem 
telefonu 22  787 75 95, oraz w siedzibie Przedsiębiorstwa 
Komunalnego Sp. z o.o.

kardynała Stefana Wyszyń-
skiego. Następnie, w dolnym 
kościele, zostanie przedstawio-
ny tematyczny montaż słowno 
- muzyczny w wykonaniu ucz-
niów z Publicznego Gimnazjum 
nr 2 im. księdza Jerzego Popie-
łuszki w Ząbkach. 

O godzinie 13.10 rozpo-
cznie się Bieg Niepodległości, 
poprzedzony biegami uczniów 
w różnych kategoriach wie-
kowych. Udział w biegu jest 
bezpłatny. Start i meta będą 
pod gimnazjum nr 1. Wszyscy 
uczestnicy biegu otrzymają ko-
szulki, a na mecie będzie czekał 
ciepły posiłek. Dla najlepszych 
przewidziane są puchary i na-
grody, które zostaną wręczone w 
gimnazjum nr 1.

Po biegu organizatorzy 
zapraszają wszystkich miesz-
kańców Ząbek na wspólne 
śpiewanie pieśni patriotycz-
nych z udziałem Miejskiej Or-
kiestry Dętej, również w gimna-
zjum nr 1.

UM Ząbki

Podczas gali w Muzeum Romantyzmu w Opinogórze marszałek Adam Struzik wręczył nagrody 10 laureatom XVII edycji kon-
kursu Nagroda Marszałka Województwa Mazowieckiego. Przyznawane są one osobom wybitnym, których działalność twórcza, 
charytatywna czy społeczna promuje nasz region nie tylko w kraju, ale też za granicą, ludziom aktywnym społecznie, a także an-
gażującym się w działania umacniające tożsamość kulturową Mazowsza.

Jednocześnie wyłoniono 
laureatów konkursu „Mazo-
wieckie Barwy Wolontariatu”. 
Zgodnie z regulaminem kon-
kursu, komisja dokonała wy-
boru laureatów, którzy jako 
zwycięzcy etapu wojewódzkie-
go zostali nominowani do fi-
nału ogólnopolskiego. Oce-
niane były przede wszystkim: 

zaangażowanie, innowacyj-
ność, skuteczność i partnerstwo 
w  podejmowanych przez wo-
lontariuszy działaniach. 

Wśród wyróżnionych zna-
lazły się 3 uczennice z Ostrów-
ka. Są to: Kamila Dąbrowska, 
Wiktoria Góral, Marta Sado-
lewska.

Dziewczyny działają w 
Szkolnym Klubie Wolontaria-
tu w Zespole Szkół w Ostrów-
ku, który powstał w 2008 r. z 
inicjatywy uczniów gimna-
zjum. Obecnie należy do niego 
30 wolontariuszy, a ich działal-
ność jest znana i ceniona. Wy-
różnione uczennice nie boją 
się wyzwań i z chęcią poma-

gają innym. Zajmują się rów-
nież promocją wolontariatu w 
szkole. Tworzą gazetkę ścienną, 
prowadzą kronikę, informują 
społeczność szkolną o akcjach, 
które mają się odbyć. Zainicjo-
wały tzw. wieczory gier plan-
szowych, które cieszą się du-
żym zainteresowaniem wśród 
uczniów. Gratulujemy!

Dozór i nakaz opuszczenia lokalu za 
groźbę podpalenia żony

Funkcjonariusze z komisariatu w Ząbkach zatrzymali 58-letniego Marka B. Mężczyzna będąc w 
stanie nietrzeźwości zagroził swojej żonie podpalaniem przy użyciu benzyny. Poinformowani o tym 
fakcie funkcjonariusze miejscowej jednostki Policji umieścili w policyjnym areszcie niedoszłego „pod-
palacza” oraz skierowali materiały postępowania do prokuratora rejonowego w Wołominie. Ten po-
stanowił zastosować wobec mężczyzny policyjny dozór, oraz nakazał mu niezwłoczne opuszczenie 
miejsca zamieszkania i zakaz zbliżania się do pokrzywdzonej.

Policjanci z Ząbek kilka dni 
temu otrzymali zgłoszenie o 
awanturującym się mężczyźnie. 
Tym razem, to co mogło wy-
darzyć się w czterech ścianach 
mieszkania, postanowił zgłosić 
mundurowym przerażona ko-
bieta. Jak zeznała jej mąż będąc 
pod wpływem alkoholu kiero-

wał wobec niej groźby pozba-
wienia życia poprzez podpale-
nie przy użyciu benzyny.

Policjanci zatrzymali 58-let-
niego mężczyznę i umieścili go 
w policyjnej celi. Zebrany w tej 
sprawie materiał dowodowy 
funkcjonariusze złożyli w pro-
kuraturze rejonowej w Woło-

minie. Prokurator zadecydował 
o zastosowaniu wobec Marka B. 
policyjnego dozoru, oraz naka-
zał natychmiastowe opuszcze-
nie miejsca zamieszkania i za-
kazał mu osobistego kontaktu z 
pokrzywdzoną. Grozi mu kara 
do 2 lat pozbawienia wolno-
ści.                                             ts
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PRACA

FINANSE

• Zatrudnię do sklepu spożywczego w 
Zielonce. Tel. 22 781 94 58

• Zatrudnię krawcową do szycia 
zasłon, firan w Rembertowie. 
Tel. (22) 612 88 68, 602 725 222

• Zatrudnię piekarza lub pomoc i 
kobietę na nocną zmianę. Dąbrówka, 
Tel. 601337495

Radio FAMA Wołomin poszukuje osoby 
na stanowisko przedstawiciel handlowy. 
CV prosimy przesyłać na adres mailowy 
wolomin@radiofama.com.pl

SKUP, SPRZEDAŻ

REKUPERATORY,
KLIMATYZATORY

BUDOWLANE

GEODETA
Tel. 793-573-169, 501-310-258

Wołomin, ul. Ujazdowa 14
biuro@geoplan2.pl

Mapy do celów projektowych 
i prawnych, podziały i rozgraniczenia, 

wznowienie granic.

WYRÓB I SPRZEDAŻ 
MATERIAŁÓW BUDOWLANYCH 

– E.Kalicki. Ogrodzenia betonowe, 
pustaki żużlowe, bloczki, kręgi, EKO 

Atrakcyjne ceny. 
Tel. (22) 799 93 89, 604 555 651

USŁUGI

Toczenie, frezowanie, ostrzenie 
narzędzi, CNC, TIG, 3D, koła 
zębate wykonuje TOK-FREZ, 

Wołomin, ul. Łukasiewicza 7, 
tel. /22/ 787-61-80

ZAKAR
Produkcja i sprzedaż materiałów 
budowlanych, płyt stropowych 

i  drogowych, kręgów betonowych, 
kostki brukowej i pustaków ściernych 

i innych materiałów.
ul. Weteranów 116 Radzymin

Tel. (22) 678 96 41,fax (22) 811 44 81
Tel. 504 017 593

e- mail: zakarwarszawa@wp.pl

• Docieplanie budynków. Szybko, tanio, 
solidnie. Tel. 502 053 214

• Zabudowy balkonów. Tel. 514 165 445

HYDRAULIK Pogotowie 24h
pogotowie wodno-kanalizacyjne 24h
instalacje sanitarne c.o., instalacje gazowe
montaż, spawanie, sprawdzanie szczelności
tel. 501 195 176
www.hydraulikbrzuchalski.pl

Posadzki miksokretem, 
zacieranie mechaniczne. 

Tel. 797 357 222

Docieplanie budynków - 
doświadczone ekipy - 602-482-572

Zatrudnię kobietę do cukierni 
w Dąbrówce. 

Tel. (29) 757 80 56, 602 351 430
Remonty, wykończenia 

wnętrz, docieplenia poddaszy 
- profesjonalnie i terminowo - 

602-482-572

Auto części Volkswagen, Audi
Tel. 512-008-626

Wiktorów koło Radzymina,
ul. Radosna 18

Murarz z ekipą - dobre ceny 
i terminowość - 602-482-572

SKŁAD WĘGLA - węgiel polski i 
importowany, węgiel, kostka 

orzech, ekogroszek i miał. 
Transport powyżej 1 tony gratis.

Ruda k/ Radzymina
Tel. 507 322 809, 504 071 374

FILTRY do WODY
bezpłatne badanie 

tel. 783 509 003

NIERUCHOMOŚCI

MOTORYZACJA

• Sprzedam mieszkanie w Rembertowie, 
45 m kw., dwupoziomowe, bezpośrednio, 
tel. 601 851 504

• Wynajmę lokal handlowy w Tłuszczu 
tel. 600 064 991

PRZEPROWADZKI
TRANSPORT

www.trans-mart.pl
tel. 22 781-60-03, kom. 601 911 362

Haki, tłumiki, mechanika: 
Zielonka, tel. (22) 7611026

Zakład Kamieniarski wykonuje: 
nagrobki, parapety, schody. 
Wołomin. Tel. 502 472 396

Badanie fizykochemiczne wody,
filtry do wody. Tel. 783 800 800

Kasacja samochodów, skup złomu, 
sprzedaż części, naprawa samocho-
dów, zbiórka sprzętu AGD i RTV. 
JAN TOKARSKI, Poświętne, ul. Szkol-
na 11. Tel./fax: (22) 787-11-65, 668-
46-90-13, 507-01-79-12

Tanie spanie od 9 zł za dobę. 
Grupy od 6 osób. 

Kontakt i informacja: 
Tel. 22 787 82 03,

600- 500- 401

BIUROWE

SKUP AUT
Kupię każdy samochód 
osobowy i dostawczy, 
również rozbity i bez 

dokumentów. 

Tel. 789 090 573

Polski węgiel, orzech, groszek, miał 
i kruszywo. L. Czumaj, tel. 601 424 209

MARKSBUD - Usługi kontenerami 
Mariusz Toczyski - Ząbki

Wywóz odpadów budowlanych, 
gruzu, ziemi, piachu. 

Tel. 698 214 790

Sprzedaż zniczy - hurt i detal. 
Duży wybór. Chryzantemy.

Wołomin - Nowe Lipiny
ul. Batalionów Chłopskich 58

Danie dnia 
zupa + drugie danie: 13 zł

Ząbki, ul. Szwoleżerów 74

Tel. 695 949 199
Dowóz od 20 zł gratis!

OBIADY DOMOWE

• Transport busem z przyczepką. 
Tel. 608 638 734

Pogotowie kanalizacyjne 
24 h / 7 dni.

Udrażnianie rur,
czyszczenie drenaży 

i rynien.
    Tel. 781 266 854, 697  378 786

Sprzedam działkę 
budowlaną 2000 m2 . 

WYSYCHY, 44 km od Warszawy, 
kierunek Wyszków. Ogrodzona, 

prąd-siła, studnia wiercona, 
wodociąg w ulicy. Księga 

wieczysta. 95 tys. zł.
Tel. 508 385 718

Przy Orlej
Gabinet Weterynaryjny

pon.-pt. 9.00 - 20.00, sobota 10.00 - 16.00
Ząbki, ul. Orla 20

Tel. (22) 799 23 35, kom. 505 077 525 
www.weterynarz-zabki.waw.pl

• Futra, zamówienia, przeróbki, reperacje 
skór, 504 535 207

• Pralnia - ul. Sikorskiego 27a  w Wołominie

• EKSPRES gotówkowy! Pożyczymy do 
25.000 zł! Tel. 512 870 068

Nauka jazdy konnej 
dla dzieci i młodzieży.
Nowy Janków 8a 
k/Radzymina
Tel. 600 702 804
www.PoniKlubRadzymin.pl

Sprzedam używane z Niemiec pralki, 
lodówki, zmywarki, rowery, zamra-
żarki, piekarniki do zabudowy, itp. 
Tel. 502-188-233 

SZUKASZ PRACY OD ZARAZ?
● Zatrudnimy osoby nawet bez 

żadnego doświadczenia.
● Praca w cukierni na stałe lub 

dorywczo (listopad-grudzień).
● Praca na dzień lub kilka nocy 

w tygodniu.
Karpin koło Trojan 

Tel. 500 760 720



- Kamil pojechał na za-
wody w bardzo dobrej formie, 
ale mistrzostwa rządzą się 
swoimi prawami i startują w 
nich najlepsi fighterzy - mówi 
trener Grzegorz Engel. -  Ob-
serwowałem walki swojego 
podopiecznego z Mariboru w 
internecie i byłem w stałym 
kontakcie z trenerem kadry. 

Zgodnie stwierdziliśmy, że 
były to w wykonaniu Kamila 
doskonałe pojedynki. Świetne 
taktycznie, dynamiczne, na 
pełnej szybkości, z wyczuciem 
dystansu w obronie i w ataku. 
Po powrocie z mistrzostw za-
bieramy się do przygotowań do 
kolejnych turniejów.

Kamil Ruta z trenerem Grzegorzem Engelem, prezesem Wichru 
Kobyłka Arturem Rolą i Patrykiem Kuryłkiem

W rocznicowych ob-
chodach uczestniczyli tak-
że: przedstawiciel Ministra 
Obrony Narodowej major Pa-
weł Nawarycz, attache obro-
ny Litwy w Polsce, starosta 
Kazimierz Rakowski, wice-
burmistrz Kobyłki Karina Jaź-
wińska, przedstawiciele wojsk   
litewskich, oficerowie Bryga-
dy Litewsko-Polsko-Ukraiń-
skiej, burmistrzowie sąsiednich 
gmin, radni i władze miasta 
Kobyłka z przewodniczącą 
Rady Miasta Ewą Jaźwińską 
na czele, poczty sztandarowe, 
harcerze i mieszkańcy.

Kamil Ruta 
mistrzem Europy

W rocznicę wydarzeń

Na rozgrywanych w słoweńskim Mariborze ME kickboxer Wi-
chru zdobył złoty medal dla reprezentacji Polski w formule low 
kick w kat. - 86 kg. W drodze do tytułu nasz zawodnik poko-
nał reprezentantów Białorusi, Czarnogóry i w finałowej walce 
Chorwacji. to kolejny sukces Kamila Ruty, który stale powiększ 
swój dorobek medalowy na imprezach mistrzowskiej rangi w 
kraju i za granicą.

Z okazji 222. rocznicy Bitwy pod Kobyłką burmistrz Robert Roguski wraz z ambasadorem Litwy w Polsce Sarunasem Adomavi-
ciusem odsłonili na cmentarzu parafialnym pamiątkową tablicę poświeconą poległym żołnierzom polskim i litewskim w Bitwie 
pod Kobyłką w 1794 roku.

Uroczystość rozpoczęła się 
mszą św. w bazylice Św. Trój-
cy, którą prowadził ks. prałat 
Jan Andrzejewski. Po mszy 
uczestnicy przeszli na cmen-
tarz w Kobyłce, na którym 
rozpoczęły się główne obcho-
dy związane z odsłonięciem 
pamiątkowej tablicy. 

Przemówienia wygłosili: 
ambasador Litwy w Polsce, po-
seł Piotr Uściński, burmistrz 
Kobyłki oraz prof. Oskar Czer-

nik. Po poświęceniu tablicy 
przez ks. prałata Jana Andrze-
jewskiego i litewskiego kapela-
na litewska kompania wojsko-
wa oddała salwę honorową.

Na zakończenie obchodów 
zgromadzenie goście i miesz-
kańcy obejrzeli widowiskowy 
pokaz grup rekonstrukcyjnych 
na Placu 15 Sierpnia w Kobyłce.

Andrzej Lek

Uroczyste odsłonięcie tablicy przez ambasadora Litwy w Polsce Sarunasa Adomaviciusa i burmistrza 
Kobyłki Roberta Roguskiego

Przemarsz gości na cmentarz parafialny w Kobyłce


